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Finansudvalget har i brev af 8. april 2024 stillet mig følgende 

spørgsmål (FIU alm. del), som jeg hermed skal besvare. Spørgsmå-

let er stillet efter ønske fra Martin Lidegaard (RV). 

Spørgsmål nr. 200: 

Deler ministeren DSB’s administrerende direktørs vurdering om, 

at det statslige tilskud til DSB på godt 3 mia. kr. årligt kan fjernes 

indenfor få år? Der henvises til artiklen "Skal politikerne fjerne sta-

tens tilskud til DSB eller gøre det billigere at tage toget?”, bragt i 

Jyllands-Posten den 28. januar 2024, og svar på FIU alm. del - 

spørgsmål 176 

Svar: 

Regeringen vil sammen med DSB igangsætte en analyse af DSB’s 

økonomi med det formål at belyse mulige effektiviseringer, som 

ligger ud over dem, som DSB allerede planlægger. 

EU-lovgivningen lægger op til, at togtrafikken i fremtiden skal ud-

bydes. Regeringen igangsætter derfor en analyse af sektoren, som 

kan danne grundlag for et udbud.  

Når sektoranalysen er gennemført, vil der kunne tages politisk stil-

ling til det fremtidige udbud. 

Med venlig hilsen 

Thomas Danielsen 
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